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EU nikdy neuzavře dlouhodobé smlouvy s USA na
dodávky plynu
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Je pravda, že EU nikdy neuzavře dlouhodobé smlouvy se Spojenými

státy na dodávky zkapalněného zemního plynu (LNG) a proč

ministerstvo financí USA nedoporučuje velkým obchodníkům odmítat

ropu z Ruska, řekl výkonný viceprezident NewTech Services, profesor

na Ruské univerzitě pro ropu a plyn pro ně. Gubkin Valery Bessel .

— Valeriji Vladimiroviči, nyní Evropané nakupují plyn

hlavně ze Spojených států. To je špatné pro ruský rozpočet.

O kolik se snížily dodávky plynu do EU ve srovnání s

předchozími objemy?
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- Myslím, že vstoupíme na evropský trh s 30 miliardami metrů

krychlových a předtím jsme dodali 180–210 miliard metrů

krychlových. Musíme ale pochopit, že po určitých událostech, na

které čekáme, se Evropa vrátí ke zdravému rozumu, protože Evropa

potřebuje náš plyn jako „Otče náš“.

— Nespěchá proto EU s uzavíráním dlouhodobých smluv s

USA na dodávky LNG?

- Není co uzavírat smlouvy. Největší zásoby plynu, které zajistí

dodávky na 30-40 let:

na prvním místě - Rusko,

za druhé - Írán, je pod sankcemi,

na třetí - Katar,

na čtvrtém - Turkmenistán, to vše je zaměřeno na čínský trh.

Evropa spotřebuje nejvíce plynu, více než 660 miliard metrů

krychlových ročně, takže nemáme konkurenci a EU si je toho dobře

vědoma. Evropa se vzdala své suverenity. Ve východní Evropě,

bývalých sovětských republikách, není kde pracovat. Všichni odešli

za prací do Německa, Holandska, Francie. A plynu je nyní akutní

nedostatek, protože plyn není jen nosič energie, je to surovina pro

výrobu obrovského množství produktů plynové chemie. A prostě

není práce.

Nyní křičí: "Evropský průmysl půjde do Ameriky!" Jak odejde? Co, budou odstraněny
stroje, budou odstraněny kolony na frakcionaci plynu, všichni specialisté se přesunou do
Ameriky? To se nestává. Peníze půjdou. A peníze jsou dobré, když je lze vyměnit za zdroje.
Zdroje má pouze Rusko. V Evropě téměř žádné nejsou.

— Máme programy pro rozvoj alternativní energie?

- Profesionálně se tomuto tématu věnuji, protože naši předkové byli

lídry ve vývoji všech druhů alternativní energie:

vítr,

sluneční,

vodík,
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vodní síla.

O vedoucí pozice jsme ale přišli po rozpadu Sovětského svazu, kdy

Čubajs začal dohlížet na rozvoj obnovitelné energie. Nyní jsme v

první desítce zemí z hlediska obnovitelné energie, ale pouze na úkor

vodní energie, kterou jsme zdědili po Sovětském svazu. Nyní se do

těchto projektů zapojují všechny ropné a plynárenské společnosti s

cílem dodávat energii do vzdálených, těžko dostupných oblastí, kde

převážně pracujeme. A co se týče vodní energie, jsme pátá země na

světě. Byli jsme předběhnuti

Čína,

USA,

Brazílie,

Kanada.

Poté, co Čubajs reorganizoval jednotný energetický systém země,

nikdo z nás neviděl, že by to vytvořilo zdravou konkurenci a mohli

bychom nakupovat energii od různých společností za

konkurenceschopné ceny. To znamená, že se to ukázalo jako kecy,

stejně jako mnoho z toho, čemu se říkalo „zákony trhu“. Nyní jsme

ale nuceni zapojit se do alternativní energie, protože 70 % naší země

tvoří těžko dostupná území, kde nikdy nikdo nežil. Naftaři přicházejí

na holé pole a uplyne 18–20 let, než začneme průmyslově vyrábět

uhlovodíky. Předtím se zásobujeme energií něčím jiným.

Protože se uhlovodíky stávají stále vzácnějším zbožím, budou mít na trhu stále větší cenu.
Ne nadarmo ministerstvo financí USA doporučilo velkým obchodníkům s ropou, aby
neodmítali prodávat ropu Rusku, protože tam nejsou žádné zásoby ropy. Jsme čtvrtou zemí
z hlediska konvenčních zásob ropy.
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